
活动内容
在本月的问答活动中，我们揭示了神奇昆虫Midan和Spikey的创作由来。它们分别取材自新加坡民
间故事《剑鱼的攻击》里的小男孩和剑鱼（实为长嘴硬鳞鱼）。在故事的结尾，国王派兵杀害了小
男孩。至于可怜的剑鱼，它又会怎么样呢？剑鱼Spikey原本跟朋友们在大海中自由地游动，眼看其
他鱼儿都跃(yuè)出水面，它也有样学样，跟着跃出水面，想看看大海之外有什么新鲜的事。可不
知怎么的， 一出水面，Spikey 又长又尖的喙 (huì)，竟卡在了坚硬的香蕉树干里，而围绕着它的众
多村民，竟然大声欢呼起来！

你能否帮可怜的剑鱼Spikey完成它的故事呢？如果你是Spikey，你又会如何脱险，不让自己又长又
尖的喙被卡在香蕉树干里呢？运用你的聪明才智，助 Spikey 成功逃离吧！

需要一些提示吗？请参考以下问题：
• 你会使用什么工具呢？
• 你是否要请别处的神奇昆虫前来帮忙？
• 你会潜入海洋寻求帮助，还是登上高山请求支援？

“神奇昆虫”故事创作活动！

写出Spikey的故事：
Spikey 会有什么感受

和表情呢？
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另外，在写故事的当儿，你也
可以将心比心，想想看Spikey 
会有些什么感受。你还可以把 
Spikey的不同表情画出来哦！



Write your own Bug tale!
Instructions:

This month’s quiz revealed the story behind Midan and Spikey! The story ends with the Rajah sending his 
men to end Midan’s life, but what happens to poor Spikey, the swordfish (or garfish – check out the quiz for 
some fun trivia) with his bill stuck in a banana tree trunk? 

He was just swimming along, trying to keep up with his friends. Seeing all the other fish leap up out of the 
water, he followed suit to find out what was going on. Before he knew it, his bill was lodged into a sturdy 
banana tree trunk, and he was surrounded by raucous cheers of the villagers.

Help poor Spikey write his side of the story! What would you do to remove yourself from the banana 
tree trunk? Can you be as creative as Midan and help Spikey escape?

Need some ideas? Use these guiding questions!
• What tool would you use?
• Do you need help from any of the other Bugs from the different 
Lands?
• Would you delve into the Mysterious Seas for help or venture along 
the Mystical Mountains?

Write your story here: How does 
Spikey feel?
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Bonus: For each part of 
your story, think about how 
Spikey might feel! Draw a 
facial expression to show 

Spikey’s emotions. 


